
Stiftskredsbestyrelsesmøde  
i: Den Danske Præsteforening, Københavns Stiftskreds 

 

Mødedato: mandag d. 27. november kl. 09.00 

Mødet finder sted i Præsteforeningens lokaler på Nørreport, Linnésgade 25, 4. sal 

 

Deltagere: Finn Damgaard (Amagerbro), Jens Bach Pedersen (Amagerland), Stine 

Ravnborg Nissen (Bispebjerg-Brønshøj), Lise Dürr Nielsen (Bornholm), Martin 

Elvstrøm-Vieth (Frederiksberg), Borgny Brünnigs-Hansen (Holmens-Østerbro), 

Andreas Christiansen (Nørrebro), Helene Ferslev (Valby-Vanløse) og Morten 

Sternberg (VorFrue-Vesterbro)  

 

Sekretær og referent: Martin Elvstrøm-Vieth 

 

 

1. Dagsorden  

 

Godkendt 

 

2. TR-kollegiets sammensætning.  

og – hvad skal vi forvente. Hvem er på valg i 2024? Hvem ønsker genvalg? 

 

Andreas Christensen og Borgny Brünnigs-Hansen er på valg i 2024.  

 

3. Siden sidst – fra formandskabet / v jbp /fd 

 

Der var intet til det punkt. 

 

4. Årets lønforhandling 

Resultatet af Årets lønforhandling gennemgåes af de tre lønforhandlere, 

herunder årets løjerlige proces, hvor rammen pludseligt blev forhøjet med 

næsten 50% efter aftalen var indgået. 

Evt feedback fra provstierne? 

 

Lønforhandlerne (Finn Damgaard, Borgny Brünnigs-Hansen og Jens Bach 

Pedersen) orienterede om forløbet, hvor der efter afsluttet forhandling – helt 

uden præcedens - blev fundet yderligere midler, der sendte os tilbage til 

forhandlingsbordet. I første runde fik man forhandlet faste tillæg til at udgøre 

62 % (38 % engangsvederlag). I anden runde måtte man nøjes med 52 % i 

faste tillæg. Der blev herudover forhandlet flere kvalifikationstillæg og samlet 

set blev 9 rykket op til LG2. Præsteforeningens til formålet udarbejdede tal og 



baggrund var en stor hjælp i at få løftet så mange op. Efter at have haltet 

bagud ligger Københavns stift derfor nu omkring gennemsnittet.  

 

I første runde blev der forhandlet om ca. kr. 787.000. I anden, ca. kr. 600.000. 

Lønforhandlerne savnede overordnet Præsteforeningens deltagelse i forhold til 

de mange tal, der skulle tages stilling til, men anerkendte det gode forarbejde 

som medvirkende til det gode resultat. Forhandlerne fandt det skrøbeligt, at 

det er de samme, det hviler på og anbefaler rotation. 

 

Mødets deltagere efterspurgte en guide for søgning af tillæg, vederlag samt 

oprykninger. I den forbindelse blev det anbefalet at henvise til 

Præsteforeningens lønpolitik i tillæg til FUVs kompetenceprofil. Det kan såvel 

præst som provst have glæde af. 

 

Generelt blev det fremhævet, at der ikke skal skrives beløb, når man søger 

tillæg. Søger man den kostelige tremåneders studieorlov (koster ca. kr. 

150.000) opfordres ansøgere til at gøre et grundigt forarbejde og motivere det 

fyldestgørende. 

 

Det skal overordnet gøres klart, hvad der indstilles til. Det undersøges, om der 

fra stiftet har været udsendt en særlig instruks vedr. indstilling af ansøgninger.  

 

Lønforhandling påtænkes lagt senere næste år. Ansøgningsfristen forlænges 

dog ikke. 

 

5. Det lønpolitiske underudvalg 

Lønpolitiske overvejelser om LG3-projektet. Det lønpolitiske udvalg har bedt 

om et kort møde med Københavns biskop, når stillinger med LG3 skal 

genbesættes. 

 

Møde i lønpolitisk udvalg 20. februar kl. 13-15. Lønforhandlere deltager i 

mødet. Finn Damgaard, Borgny Brünnigs-Hansen og Jens Bach Pedersen.  

 

6. TR-mødet d. 25. oktober i Vallensbæk 

Hvem var der? Hvad blev der sagt? Indtryk og oplevelser fra mødet? Herunder 

mødets relevans og nødvendighed? – fører direkte over i næste punkt → 

 

Der blev dels afholdt et møde på TEAMS samt som et ordinært møde. Der var 

repræsentanter fra stiftskredsbestyrelsen til begge. Ved mødet i Vallensbæk 

blev der bl.a. brugt tid på Den gode kollega 2.0. i håbet om at værktøjet tages 

godt i brug i provstierne. 

 

7. Præsteforeningens årshjul tænkes omlagt 



 

Præsteforeningen har fremsendt mail af 27. oktober, hvor de beder os om at 

tage stilling til nedenstående (mail vedhæftes denne foreløbige 

dagsordenskitse): 

 

- Skal vi fortsat mødes 2. gange årligt (april og oktober) 

- Hvordan skal balancen være med fysiske møder i forhold til TEAMS 

møder 

- Skal vi f.eks. holde et årligt fysisk møde for alle TR eller er det bedre 

med regionale møder 

- Skal vi fortsætte med provstikredsmøderne i den form, de er nu? *1 

- Har I andre ønsker eller forslag 

- I må gerne komme med tilbagemeldinger også i forhold til TR kurser 

 

Sekretariatet beder om et høringssvar inden udgangen af dec 2023 – det skal vi 

have udarbejdet 

 

(Vedr mrk *1: Så hed det jo i en PP-planche på TR mødet d. 25. oktober i 

Vallensbæk, at ” Vi afskaffer forsøgsvist provstikredsmøderne, da erfaringerne 

viser, at de ikke fungerer efter hensigten” – så, den beslutning er vist allerede 

taget.) 

 

De fremmødte delte erfaringer om deltagelsen ved provstikredsmøder. Den var 

generelt svingende, men dog generelt i den lave ende.  

Bestyrelsen indstiller derfor til at provstikredsmøde afskaffes forsøgsvis og 

erstattes med løbende orientering.  

 

Bestyrelsen anbefaler et årligt fysisk møde i Præsteforeningens årshjul (må 

gerne gøres tilgængeligt på TEAMS) samt et decideret TEAMS møde. Helst 

ikke oktober, da der er medlemmer, der er optagede af lønforhandlinger m.m. 

 

8. Ny præst og TR-funktionen? 

Listen med gode spørgsmål til os som TR – er vi synlige nok? Er vi offensive 

nok? Disse spørgsmål udkom på mail sammen med TR-nyt for oktober.  

Er alle opmærksomme på denne liste, og – hvad er praksis – egenligt? 

 

Opmærksomheden blev henledt på ”11. punkts papiret,” der blev fremhævet 

positivt. 

 

 

9. Nyt fra AMU 

Vi har på sidste møde vedtaget af AMU-udvalget indkaldes til januarmødet, og 

– da det jo samtidigt er HB-medlem Mette Kathrine Grosbøll, som er allokeret 



til os som HB-medlem, slår vi to fluer med samme smæk: Sit-in af fra AMU og 

HB 

 

Mødet afholdes 19. februar – Bestyrelsen inviterer Mette Kathrine Grossbøll. 

 

10. Nyt fra Stiftsrådet/ v JBP 

 

Møde afholdt for nylig. Bibliariet drøftet presserende, da tilsagnet om 

fondsstøtte på 25 mio bortfalder ved årets udgang, hvis ikke egen finansiering 

snarligt tilvejebringes.  

 

11. Stiftet rundt –  

Hvor vi forsøger at danne os et overblik over sygemeldinger, træk på 

rådighedsordning vs indsættelse af vikarer, mængden af tjenestlige samtaler, 

relevans og ordenlighed i ledelsen, rimelighedsbetragtninger. Mulighed for at 

søge viden/sparring/opkvalificering til TR-hvervet. Præsteforeningens 

kursusvirksomhed for os, etc. 

 

De fremmødte delte problematikker og medlemsnyt fra hvert deres provsti. 

 

12.  Mødekalender for 2024:  

 

 

• Mandag d. 19. februar kl 0900: Stiftskredsbestyrelsesmøde - (med 

efterfølgende møde med Københavns biskop – aftale) 

• Mandag d. 6. maj kl 0900: Stiftskredsbestyrelsesmøde -hvor vi bl.a. 

forbereder medlemsmøderne 

• Mandag d. 23. september, kl 0900 Stiftskredsbestyrelsesmøde (med 

efterfølgende møde med Københavns biskop).  

Mødes kl. 9.00. 

• Mandag d. 25. november 09h00, med efterfølgende arbejdsfrokost 

 

Husk også meget gerne 

• Torsdag d. 16 maj Medlemsmøde på Bornholm formiddag (allerede 

fastlagt) (fmd, nstfmd, TR/Bornholm) 

• Onsdag d. 22. maj Medlemsmøde i København om eftermiddagen 

(allerede fastlagt) (Alle TR minus Bornholm) 

• Tirsdag d. 18. juni og onsdag d. 19. juni Repræsentantskabsmødet 2024 

(vi har et sted imellem 4 eller 5 pladser i repræsentantskabet) 

 

13. Eventuelt 

 



Der var intet til dette punkt. 

 

 

 

 

 


